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Zapisnik 
Slovenske Matice. 

a) Posvetovanje književnega in gospodarskega 
odseka 3 1 . jamiar ja 1883 . 

Prvosednik: g. J. Mam; odborniki: gg. dr. A. Jarc, A. 
Kržič, Fr. Leveč, A. Praprotnik, L. Robič, A. Se-
uekovič, Fr. Šuklje, J. Tomšič, J. Vavrii, M. Vo-
diišeK, Fr. Wie8thaler, V.Zupančič, dr. J. Zupanec; 
tajnik: g. Fr. Orešec. 

Gospod prvosednik pove, da nektere silne in tudi 
sitne stvari zahtevajo, da se književni in gospodarski 
odsek, ker odboru ne mogoče, koj posvetujeta in o njih 
določita. 

Prebravši dopis g. B. Raiča od 26. januarja, da bi 
Matica do konca julija v cirilici izdala Cafov „Dopolnek, 
popravek in razjasnilo k Miklošičevemu starosl. slovarju", 
pravi: Ultra posse nemo tenetur. V cirilici do julija in 
v zdanjih stiskah Matici tega spisa natisniti ne mogoče. 

Ves odbor pritrdi svetu, da se g. B. Raiču tako 
odgovori. 

„Slovensko bralno In podporno družtvo v Gorici" 
želi biti brezplačni ud Matice Slovenske. 

Odgovori se mu, da se tako sprejeti ne more. Ako 
bodo družtva zastonj knjige prejemala, kako more Ma
tica obstati? 

O prošnjah za knjige pravi gospod prvosednik, da 
Matica nema več toliko knjig, nekterih celo nič več. 
V dopisu od 16. januarja piše tudi g. Robič, naj se ni
komu več ne darujejo knjige. Konec leta 1881. bilo je 
Matičini glavnici povrniti 8370 gold. 40 kr., kar se je 
za izdavanje knjig in za druge reči več potrosilo, kakor 
bi se bilo smelo. To posojilo povrniti Matičini glavnici 
bode mogoče le po dohodkih od prodanih knjig. Gosp. 
prvosednik zatorej svetuje, da se knjige nekoliko časa 
ne darujejo, o priliki pa naj Matica sama naznani, 
kterih knjig še more in hoče potrebnim prošnjikom v 
dovoljene namene darovati. 

Tudi ta predlog se enoglasno odobri. 
Gosp. dr. Jože Pajek vrnil je Vrazovo slovensko 

književno zapuščino, posojeno mu za spisovanje kultur-
historičnih razmer štajarskih Slovencev, in svetuje, Ma
tica naj izda Vrazovo zapuščino z napevi vred. 
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Predlog gosp. dr. J. Pajeka — pravi gosp. prvo-

scdnik — je vse hvale vreden, ali kdo uredi Matici 
Vrazovo zapuščino? 

Gosp. dr. Gustav Ipavic poslal je za „Slovenski 
Štajar̂ ^ eno polo razprave: Rodovitnost zemlje; izroči se 
gosp. odborniku Zupančiču, da bi poročal o njej v pri
hodnji odborovi seji. 

O Macunovi ,,Književni zgodovini štajarskih Sloven
cev" svetuje gosp. prvosednik: Ker tiskarna čakati ne 
more zaradi pomanjkanja črk in ker za 1882. leto Ma
tica nikakor ne more izdati te knjige, naj se natisnete 
zloženi poli na čisto v odločenem številu in stavek naj 
se razdere, drugo pa naj čaka, da se za 1883. leto na
tisne in potem vkup da na svetlo. 

Sprejme se tudi ta predlog. 
Končavši svoje poročilo, da gosp. prvosednik besedo 

gosp. odborniku Šukljeju, ki poroča: 
a) da je po odborovem naročilu povabil vse ljub

ljanske tiskarje razun g. Milica. Vsi so obljubili ogla
siti se za tiskanje Spomenika, ali do danes še nikdo 
ne poslal nobene ponudbe razun gosp. Bamberga, ki bi 
naročil takih posebnih črk in takih lepšav , kakoršnih 
zahteva odbor. Po njegovem proračunu iznašali bodo 
troski tiska samega okoli 2000 gold, Govornik svetuje, 
da se tiskanje Spomenika naroči pri gosp. Bambergu. 

Gosp. Robič vgovarja, da je to ogromno drago. 
Naj se zatorej ponudba z gosp. Bambergom danes še 
ne sklene, ampak naj se ljubljanski tiskarji še enkrat 
povabijo, ali ne bi vendar kteri Spomenika ceneje ne 
natisnil. 

Gosp. dr. Zupanec pravi, da bi ponudeb čakali za
stonj ; kdor^je hotel, ta se je tudi oglasil. 

Gosp. Šuklje je enakih misli. Skrbeti pa je tudi za 
to, da bode Spomenik, kolikor le mogoče dovršen. Pro-
tivniki bodo prežali na vsako hibo. Čakati pa se ne 
more dalje. Ce hoče tiskarna novih črk kupiti, potre
buje 3—4 tedne, kupiti je papirja in pripraviti drugih 
potrebnih reči; tiskati pa mora začeti 1. aprila. Zatorej 
ostaje pri svojem predlogu, da se tiskanje Spomenika 
naroči pri gosp. Bambergu. 

Predlog gosp. Šukljeja sprejme se z vsemi glasovi 
proti Robičevemu. 

b) Gosp. Suklje svetuje dalje, naj se Spomenik na
tisne na papir chamois. 

Sklene se, da se natisne 2000 knjig Spomenika: 
150 knjig na papir chamois prve vrste, 1850 pa na 
chamois druge vrste. 

Format bodi srednja četverka. 
Na predlog g. prvosednika Marna izvoli se Spo

meniku za urednika g. odbornik Šuklje, kteremu naj 
pomagajo gg. odborniki Kržič, Leveč, Pleteršnik, Seno-
kovič in Wiesthaler. 

Odborniku Šukljeju dovoli odbor, da sme svoj spis 
iz Spomenika na svoje troske tudi nemški izdati, toda 
s pristavkom, da je iz slovenščine, in ne prej, dokler 
ne izidejo vse Matičine knjige za 1882. leto. 

Gosp. prvosednik poprašuje, kako je s tiskanjem 
Lovčevih zapiskov, in zakaj se Letopis še ne tiska. 

Gosp. odbornik Leveč odgovarja, da je tisk Lov
čevih zapiskov nekoliko zadržavala nevarna bolezen 
korrektorja g. Cimpermana, slabi rokopis in jako za
mudna korrektura, in da Letopisa ne dal tiskat, ker 
Lovčevi zapiski ne gredo od rok. Zato svetuje, naj se 
gospodarski odsek s tiskarno pogodi ter natanko določi 
dan, do katerega morajo knjige dovršene biti. 

Odbor naroči odborniku Levcu, naj preišče, zakaj 
se knjige tako počasi tiskajo, in določi, da morajo Lov
čevi zapiski vsaj do 15. marca. Letopis vsaj do 1. ju
nija, Spomenik vsaj do 15. junija natisneni biti. 

Ker se nikdo več za besedo ne oglasi, sklene g. 
prvosednik posvetovanje. 

b) Seja književnega odseka 12. marca 1883 . 
Prvosednik: g. Fr. Leveč; odborniki: gg. A. Kržič, M. 

Pleteršnik, A. Praprotnik, A. Senekovič, Fr. Šukije, 
J. Tomšič, Fr. Wiesthaler; tajnik: g. Fr. Orešec. 

Gosp. prvosednik naznanja, da je on namesto bol
nega prvega prvosednikovega namestnika gosp. Marna 
v sejo sklical vse gg. Matičine odbornike, ki so členi 
književnega odseka , ker se je po naročila gosp. prvo-
sednika P. Grassellija posvetovati in odboru v prihodnji 
seji poročati o važnih dopisih. 

1. Slavna jugoslavenska akademija znanosti in 
umetnosti v Zagrebu praša Slovensko Matico, ali bi spre
jela njen predlog, da bi se tudi pri nas kakor pri Italija
nih, Francozih, Nemcih in drugih narodih zbirali od časa 
do časa književniki in gojitelji pojedinih strok znanosti. 

Sklene se odboru Matice Slovenske poročati, da je 
književni odsek ta predlog radosten sprejel, obljubil 
sodelovati in da pričakuje od slavne jugoslavenske aka
demije v Zagrebu dalnjih predlogov. 

2. Gosp. profesor Erjavec piše, da je od gosp. pro
fesorja Glowackega prejel nad polovico rokopisa: „Flora 
slovenskih dežel", in da je tudi za ostalo polovico 
osnova gotova. 

„Med mnogimi knjigami za nemško Floro ne no
bene , ki bi se mogla s to meriti. Pri vsem tem, da 
odgovarja vsem strogo znanstvenim terjatvam, je vendar 
lehko umevna in jako praktična." 

Gosp. poročevalec svetuje, da se delo izda v dveh 
zvezkih, in sicer 1. za leto 1883. in 2. za leto 1884. 

Književni odsek je te misli, da so izda ,, Flora 
slovenskih dežel" v enem zvezku in za eno leto. 

3. Gosp. dr. Jože Pajek v Mariboru poslal je Ma
tici rokopis: „Obraz narodnega duševnega žitka štajer
skih Slovencev", ki se gosp. odborniku Antonu Kržiču 
izroči na pregled. 

4. Lovčevi zapiski, I. del, spisal J. S. Turgenev, 
so natisneni; zloženi ste dve poli Letopisa. 

5. Gosp. odbornik Suklje poroča, da spis „Iz dobe 
cesarja Rudolfa 11.'̂  ne bode za Spomenik, 

Gosp. S. Gregorčič poslal je pesen za Spomenik, 
drugi gg. pisatelji pa so obljubili leposlovnih spisov. 

Po tem posvetovanji sklene prvosednik sejo. 


